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ABSTRACT 

The aerodynamics of a cone-cylinder-flare projectile at high supersonic speeds has 

been investigated through computational means, and the results compared with existing 

experimental results from DREV's aeroballistic range. Aerodynamic coefficients, base 

pressure surveys, base flow visualization and shock patterns over the projectile were 

investigated for a Mach number range of 3.5 to 5.75. A goal of this investigation was the 

numerical study of the effects of a base cavity on the aerodynamic behavior of this 

projectile. Quantitative and qualitative information was accurately modelled by the CFD 

code as indicated by correlations between experimental and numerical values. The results 

seem to indicate an independence between the aerodynamic coefficients (aerodynamic 

coefficients constitute some of the major parameters of this study) and the presence of a 

base cavity for this particular configuration. 

RESUME 

Un projectile de recherche utilise dans les hautes vitesses supersoniques et de forme 

cone-cylindre-jupe a ete etudie a partir de codes numeriques et les resultats ont ete compares 

aux resultats experimentaux provenant d'essais dans le corridor aerobalistique du CRDV. 

L'etude couvre les domaines des coefficients aerodynamiques, de la pression de base, de la 

visualisation de l'ecoulement a la base, ainsi que de la structure de l'ecoulement et des 

ondes de choc pour une plage de nombres de Mach de 3.5 a 5.75. L'analyse de l'effet 

d'une cavite a la base de ce projectile constitue un autre des buts de cette etude. De 

!'information quantitative et qualitative a ete modelisee avec precision par le code 

numerique. La comparaison entre les resultats experimentaux et numeriques semblent 

indiquer une independance entre les coefficients aerodynamiques et la presence d'une cavite 

a la base du projectile pour cette configuration particuliere. 
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